

Referat fra FÆLLES LANDSBYRÅDSMØDE den 3. oktober 2024
afholdt i Langtved forsamlingshus

På mødet deltog Anne Lysebjerg vores landsbykoordinator og Michael Gertsen, viceborgmester. Der var samlet 20 deltagere heraf 10 kontaktpersoner. Deltagerlisten vedlægges som bilag 1.

| | |
|--|--|
| 1. Valg af ordstyrer og referent | Ordstyrer: Kirsten Højbjørn Referent: Solveig Hjelholt |
| 2. Godkendelse af dagsorden | Godkendes. |
| 3. Information ved formanden | Formandens information vedlagt som bilag 2 |
| 4. Nyt fra kassereren | Kassereren gennemgik budget for nuværende. Budget af 3/10 2024 vedlagt som bilag 3 Det er vigtigt at landsbyrådenes kontaktpersoner melder tilbage når kassereren beder om dette. Aktuelt er der bedt om tilbagemeldinger vedr. status over forbrug af rådighedsbeløb. <u>Der er kun 10 landsbyer der har reageret. Det kan gøres bedre.</u> |
| 5. Aktiviteter ved Langtved landsbyråd | Bernt fortalte om aktiviteter i Langtved. Nye beboere bydes velkommen. Der samarbejdes med øvrige foreninger. Der foregår en del i et meget aktivt forsamlingshus. Der samarbejdes med Kissendrup og Flødstrup. Kontaktpersoner Gustav og Lise fortalte om, hvordan de får aktiviteter i gang. Sammen har Langtved, Kissendrup og Flødstrup et årligt arrangement med mange deltagere fra alle 3 landsbyer. Positiv tilgang fra alle 3 landsbyer. |
| 6. Orientering vedr. hastighedsnedsættelser i landsbyerne/ v Michael Gertsen | Der er nyt på vej , hvor kommunens ansvarlige for området, kan få lov at sænke farten i landsbyerne uden at spørge politiet. Hvordan det skal igangsættes og opnå effekt synes ikke helt på plads. Der er spørgsmål om der kan sænkes fart fra 50 til 40 eller? Michael Gertsens oplæg gav anledning til debat. Alle landsbyer oplever at der køres for hurtigt igennem. Der var flere informationer om farlige situationer i landsbyer. Der var tilkendegivelser omkring fordele og ulemper ved chikaner for langsommere gennemkørsel. Nogle steder er vejene så smalle at det ikke giver mening. Det opleves farligere for cyklende og gående trafik, når der ikke er plads. Tidligere udmeldt at alt vedr. trafikønsker skal tilgå Anne Lysebjerg. FLR ønsker, at LDU modtager samme information så sæt CC på når der sendes til Anne. |

| | |
|--|---|
| | LDU vil skaffe overblik for at være med til at presse det politiske system for en meget langsom ageren. |
| 7. Trafikplan/ v Anne Lysebjerg | <p>Orientering fra Vejafdelingen:</p> <p>Trafikplanen: Den overordnede tanke med Trafikplanen er, at den skal fungere som et redskab og en handleplan, der giver et samlet overblik over kommunens trafikproblemer, visioner samt et værktøj til at prioritere løsninger. Formålet er bl.a. at forbedre trafikikkerheden og mobiliteten i alle områder, herunder landsbyerne. I øjeblikket er vi i gang med at udarbejde udbudsmateriale for at finde en rådgiver, der kan hjælpe os med denne opgave. Samtidig udvikler vi det faglige grundlag, som vil danne basis for de kommende beslutninger og projekter. Først når dette grundlag er på plads, kan vi inddrage borgerne for at lytte til deres ønsker og behov. Politikerne har i budgetaftalen bedt om et udkast til trafikplanen i juni 2025, og vi arbejder målrettet hen imod dette mål. Inden da vil der blive en fase med borgerinddragelse, men hvornår dette præcist finder sted, er endnu ikke fastlagt.</p> <p>Kort status på de igangværende cykelstiprojekter:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Ørbæk-Svindinge (bredde kantbaner): Afsluttet i sommer, men mangler fortsat vejstriber. Dette afventer bedre vejrlige forhold. - Aunslev (fællessti): Projektet skrider planmæssigt frem i samarbejde med NFS, der arbejdes med kloakseparering og fjernvarme. Forventes afleveret i løbet af efteråret/vinteren. - Flødstrup-Revninge: Arbejdet med den dobbeltrettede cykelsti på den vestlige side er i gang og forventes færdigt i januar 2025. - Kogsbølle-Vindinge: Forventes udbudt i starten af 2025. Der etableres en 2-1 vej fra Vindinge skole til Bynkel, og fra Bynkel til Kogsbølle etableres en dobbeltrettet cykelsti. - Ørbæk-Ellested: Udbudt over efterår/vinter med forventet anlægsstart forår 2025. |
| 8. Film fra Hjulby og leg kend din landsby | <p>Jeannette fortalte om tilblivelsen af film fra Hjulby og vi så den fine film. Ligeledes fortalte Jeannette om deres flotte projekt Banestien.</p> <p>I kaffepausen, blev der sat landsbyernes navne, på et kort i den "lille leg"</p> |
| 9. FLR- møder- hvem kan/ skal deltage | <p>LDU ønsker tilkendegivelser om, hvem der er målgruppen på FLR møder fremadrettet</p> <p>Ligeledes drøftelse omkring annoncering da det er dyrt at sætte annonce i avis og det synes ikke som om fremmødet relaterer prisen.</p> <p>Skal FLR møderne udelukkende været for kontaktpersoner og en</p> |

| | |
|---|---|
| | <p>gang årligt for alle borgere i alle landsbyer. (Årsmødet) Der er flere tilkendegivelser fra de fremmødte. <u>For FLR møder kun for kontaktpersoner</u></p> <ul style="list-style-type: none"> • Det giver kontinuitet når det er samme målgruppe hver gang og at man kender hinanden. • Det er ønskeligt med et forum, hvor kontaktpersonerne kan komme til orde og fremkomme med input og får spurgt og svaret fra LDU. <p><u>For FLR møder for alle kommunes borgere</u></p> <ul style="list-style-type: none"> • Der kan gå information tabt for landsbyrådenes medlemmer når der ikke er mulighed for at deltage. Specielt når der er så få kontaktpersoner der deltager i FLR møderne. <p>Flere tilkendegiver en løsning, at der udarbejdes en kombineret model med FLR møder for kontaktpersoner og FLR møder for alle borgere. Der er enighed om, at det ikke bør være nødvendigt at sætte annonce i avis. Dagsordenen kan deles via kontaktpersoner på diverse hjemmesider og FB-sider. Anne foreslår at FLR-møderne lægges i forbindelse med kommunens budgetlægning for at LDU kan involvere sig mere. LDU arbejder videre med forslagene og indarbejder i vedtægtsændringer. Vedtægtsændringer skal godkendes på 2 FLR-møder.</p> |
| <p>10. Skal årsmødet afholdes en hverdagsaften og formen nytænkes?</p> | <p>På årsmødet var der tilkendegivelser om, at dette (med fordel) kunne lægges på en hverdagsaften, fremfor en forårslørdag. Af de fremmødte af der flest tilkendegivelser for, at flytte årsmødet til en hverdagsaften og helst en vinteraften. Anne foreslår at man skifter mellem afholdelse i Ullerslev og Ørbæk. LDU beslutter og melder ud.</p> |
| <p>11. Cykelstrategivalg af 2 repræsentanter til gruppen</p> | <p>Jørgen Østerby, Kontaktperson fra Regstrup Mette Toftager fra Langå Landsbyråd Stiller sig til rådighed.</p> <p>Tak til Jørgen og Mette for at indgå i dette arbejde. Det er vigtigt at landsbyerne er repræsenteret og <u>kan komme med tilbagemeldinger til LDU og FLR:</u> Jørgen og Mette inviteres til møderække direkte af Henrik Christoffersen-Thorsen</p> |
| <p>12. FLR har ordet Nyt fra arbejdsgrupper Nyt fra landsbyerne</p> | <ul style="list-style-type: none"> ✚ Jeannette (Hjulby) orienterer om åbning af Banestien den 27. oktober med event 😊 og lidt "godt til ganen". ✚ Jørgen (Regstrup) orienterer omkring tilblivelsen og afviklingen af Stafetten og økonomien herfor. Der er sponsoreret en del penge via Trygfonden. Det er i Frivillighedscentres regi planlægning er foregået over lang tid. |

| | |
|---|--|
| | <ul style="list-style-type: none"> ✚ Ellinge ved Bo Thysen orienterer om Varmegruppens arbejde, hvor der kigges på en Termonet løsning for fremtidig energikilde i samarbejde med Nyborg kommune. ✚ Michael Gertsen informerer om nedrivningspuljen og økonomi i dette. Det ønskes at alle landsbyer inden 28. oktober fremkommer med aktuelle bud på, hvilke huse der bør nedrives i landsbyerne, markeret på kort og efter aftale med ejere. Forslag kan sendes direkte til M.G. med cc til LDU. |
| 13. hvilke punkter ønskes på næste FLR-møde | <ul style="list-style-type: none"> • Trafikplanen (ansvarlig for emnet) • Planen for, hvordan man vil få oprensning af gadekær på den politiske dagsorden og hvordan der kan skaffes økonomi hertil (ansvarlig for emnet) |
| 14. Eventuelt | <p>Gustav fremkommer med skuffelse omkring EUU`S håndtering af dagsordenspunkt på mødet den 12. august, hvor punktet vedr. fremtidig organisering af landsbyråd er sat på dagsorden under orientering.</p> <p>Orienteringspunkter på en dagsorden behøver ikke bilag og dermed kan offentligheden ikke orientere sig om, hvad der faktisk foregår. I forbindelse med netop dette punkt, har der været stor opmærksomhed fra kontaktpersoner i landsbyerne, derfor kan det undre meget, at det ikke må have offentlighedens interesse om, hvad der foregår og, hvilke beslutninger politikerne træffer på borgenes vegne.</p> <p>Gustav kommer med et godt forslag til LDU om, at skaffe sig overblik over, hvor mange gange der faktisk indsendes til udvalg og politikere omkring ønsker for ændringer. Det kan være eksempelvis vedr. trafikale udfordringer, vedr. branddamme etc.</p> <p>Derved vil man have samlet overblik over, hvad der faktisk er indsendt til de respektive udvalg og administrationer og hvornår.</p> |